

The most recent revision of this translation and of other documents is available as a free download at:
<http://ssrn.com/abstract=1579414>

**First Ordinance to Implement the Law
Against Overcrowding of German Schools
and Universities.**

From 25 April 1933. [...]

Regarding Section 1: No. 1 (1) The law equally applies to public and private schools. [...]

Regarding Section 3: No. 7 (1) Students removed according to Section 3 may not continue at a similar school.

2) State Governments may, in order to provide these students with an adequate final degree, establish special institutions or adopt special regulations.

(3) University students removed according to Section 3 are exempt from further university studies.

Regarding Section 4: No. 8 The ratio (Section 4 Paragraph 1) for new enrollment is set to 1.5 percent, the proportion (Section 4 Paragraph 2) for the reduction of students is set to 5 percent at a maximum. [...]

The Minister of the Interior Frick

Erste Verordnung zur Durchführung des Gesetzes gegen die Überfüllung deutscher Schulen und Hochschulen.

Vom 25. April 1933. [...]

Zu § 1: 1. (1) Das Gesetz findet auf öffentliche und private Schulen gleichmäßige Anwendung. [...]

Zu § 3: 7. (1) Die nach § 3 ausgeschiedenen Schüler können auf eine Schule der gleichen Art nicht übergehen.

(2) Die Landesregierungen können, um diesen Schülern einen angemessenen Bildungsabschluß zu ermöglichen, besondere Einrichtungen und Anordnungen treffen.

(3) Die nach § 3 ausgeschiedenen Studenten sind vom weiteren Hochschulstudium ausgeschlossen. [...]

Zu § 4: 8. Die Anteilzahl (§ 4 Abs. 1) für die Neuaufnahmen wird auf 1,5 vom Hundert, die Verhältniszahl (§ 4 Abs. 2) für die Herabsetzung der Zahl von Schülern und Studenten auf 5 vom Hundert im Höchstfall festgesetzt. [...]

Der Reichsminister des Innern Frick